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Sayın Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği Başkanım,/ 

Hatay Oda ve Borsalarımızın/ Çok Değerli Başkanları ve Yöneticileri/ 

Odamızın Kıymetli Meclis ve Meslek Komitesi üyeleri,/ 

Saygıdeğer Misafirlerimiz,/ 

Ve Kıymetli Basın Mensubu Arkadaşlarım./ 

İskenderun Ticaret ve Sanayi Odası &İskenderun Ticaret Borsası 

Müşterek İstişare toplantısına hoş geldiniz diyor,/ sizleri saygılarımla 

selamlıyorum./ 29 Ekim Cumhuriyet Bayramınızı da şimdiden 

kutluyorum./ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



2 
 

Sayın Başkanım,/ sözlerime başlarken,/ sizi Hatay İskenderun’da 

görmekten/ ve odamızda ağırlamaktan dolayı/ büyük mutluluk ve 

gurur duyduğumuzu/ özellikle ifade etmek istiyorum./ 

Bugün burada,/ Hatay’daki oda ve borsa başkanlarımız/ ve siz 

değerli üyelerimiz ile/ bölgesel istişare toplantısı yapmak/ ve Sayın 

Başkanımızla görüş alışverişinde bulunmak amacıyla toplanmış 

bulunuyoruz./ 

Öncelikle İskenderun Teknik Üniversitesi tarafından/ Türkiye 

Odalar ve Borsalar Birliği Başkanımız Sayın Rifat Hisarcıklıoğlu’na layık 

görülen/ fahri doktora unvanının verilmesi konusunda/ kendilerini 

tebrik ediyoruz./ Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği,/ bugün 

ülkemizdeki iç ve dış ticaretin şekillenmesinde,/ en etkili kuruluşlar 

arasında yer almaktadır./ Birliğimiz,/ yurtiçinde ve yurtdışında/ 

ticaretin konuşulduğu her platformda ağırlığını göstererek,/ önemli 

başarılara imza atmaktadır./ Sayın Başkanımızı ve tüm ekibini/ Türk iş 

dünyasına sağlamış oldukları katkılardan dolayı kutluyor,/ kendilerine 

teşekkür ediyoruz./ 
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Değerli Konuklar,/ küreselleşen dünyamızda,/ siyasal,/ sosyal/ 

ve ekonomik dinamikler her geçen gün değişmektedir./ Bilgiye hızla 

ulaşılmakta,/ tüketici tercihleri çeşitlenmekte/ ve bunlara bağlı olarak 

beklentiler hızla artmaktadır./ İş dünyası için de,/ bu dinamikleri 

dikkate alan iş modellerinin geliştirilmesi/ günümüzde kaçınılmaz hale 

gelmiştir./ Üretim ve hizmet süreçlerinin dijitalleşmesinde kazanılan 

hız,/ rekabet avantajının en belirleyici bileşeni olmaktadır./ Tüm bu 

süreci genel olarak değerlendirdiğimizde,/ hem teknolojiyi üretim 

sistemlerimize entegre etmemiz/ hem de teknolojiyi ülkemizde 

üretmemiz gerektiğini/ net bir şekilde görüyoruz./  

Diğer yandan,/ toparlanma eğiliminde olsak da,/ geçtiğimiz yılın 

ağustos ayında yaşanan döviz kurundaki dalgalanmanın olumsuz 

etkisi halen devam ediyor./ Ekonomiye güven henüz istenen düzeyde 

değil,/ işsizlik oranlarımız yüksek/ ve yatırımlar durgun.../ 2019 yılını 

sıfıra yakın bir büyümeyle kapatacağımız öngörülüyor./  
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Geleceği tahmin etmek hepimiz için zor olsa da,/ 2020 yılı için 

daha pozitif gelişmeler olacağına inanıyoruz./ Ancak yaşanan 

sıkıntıların altında yatan gerçek sebepleri ortadan kaldırmadan/ 

yüksek büyüme oranlarına tekrar dönmemiz/ pek de mümkün 

görünmüyor./ Sorunlarımızı belirlememiz,/ kararlılıkla üzerine 

gitmemiz/ ve çözümü konusunda yapısal değişimleri uygulamamız 

gerektiğini düşünüyoruz./ Yargı reformunun yanı sıra eğitim,/ vergi/ 

ve işgücü piyasası gibi yapısal reformların da/ gecikmeksizin hayata 

geçirilmesi gerektiğine inanıyor,/ iş dünyası olarak bu konuları çok 

önemsiyoruz./ Tabii son günlerde,/ ekonomimizde sevindirici 

gelişmeler de yaşanmakta,/ enflasyon ve faiz oranları günden güne 

düşerek,/ makul seviyelere inmektedir./ Merkez Bankası tarafından 

temmuz ayında yapılan 425 baz puanlık faiz indiriminin ardından,/ 

ekim ayında da 250 puanlık faiz indirimi yapılması/ iş dünyası olarak 

bizleri memnun etmiştir./ Ayrıca Dünya Bankası tarafından hazırlanan 

iş yapma kolaylığı endeksine göre ülkemiz,/ iki yıl içerisinde 60. 

sıradan 33. sıraya yükselmiştir./ Bu başarı,/ kamu ve özel sektör 

işbirliğiyle hayata geçirilen,/ bir dizi yeniliğin sonucudur./ 
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Sayın Başkanım,/ biliyoruz ki bölgemizin ekonomik yapısını çok 

iyi tanıyor,/ yakından takip ediyorsunuz./ Ancak ben çok vaktinizi 

almadan,/ bölgemiz hakkında sizlere bilgi aktarımında bulunmak 

istiyorum./ 

İlimiz Hatay,/ gerek tarihi dokusu,/ doğal güzellikleri/ ve 

gastronomi konusundaki zenginliği bakımından/ gerekse hoşgörüsü,/ 

inanç çeşitliliği gibi değerleri oldukça özel bir coğrafyada yer 

almaktadır./ Bölgemiz/ stratejik konumu ve iklimsel çeşitliliğiyle/ 

üretim ve dış ticaretteki başarısıyla/ ülke çapında adından başarıyla 

söz ettirmektedir./  

Türkiye İstatistik Kurumu’ndan alınan verilere göre Hatay,/ 

Türkiye genelinde en fazla ihracat yapan 9. il olurken/ en fazla ithalat 

yapan 7. İl konumundadır./ Bölgemizde ağır sanayi,/ lojistik,/ su 

ürünleri/ tarım/ ve turizm sektörleri ön plana çıkmaktadır./ 
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Ülkemizin toplam ham çelik üretim kapasitesinin yaklaşık 

1/3’lük bölümü,/ İskenderun Körfez Bölgesi’nden 

karşılanmakta,/ayrıca bölgemiz ham çelik ve yassı çelik üretiminde 

de/ Türkiye’de 1. sırada yer almaktadır./ Otomotiv filtre sektörünün 

Türkiye’deki üretim merkezi/ Hatay’dır./ Türkiye’de üretilen otomotiv 

ve yan sanayi filtrelerinin/ yaklaşık %65’lik bölümü ise/ yine 

bölgemizde üretilmektedir./ Avrupa’nın/ Ortadoğu’ya açılan en yakın 

kapısı olan bölgemiz;/ karayolu,/ demiryolu/ ve denizyolu 

taşımacılığının merkezi konumundadır./  

Bunların yanı sıra ilimiz,/ tarım,/ su ürünleri/ ve turizm 

sektörlerinde de/ önemli potansiyele sahiptir./ Tüm bu özellikleri 

bünyesinde barındıran Hatay,/ doğru yatırımlarla/ doğru yerde ve 

doğru zamanda alınan etkin kararlarla,/ ülkemizin gelecek hedeflerine 

ulaşmasında/ önemli bir değer ve güç olacaktır./ 
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Sayın Başkanım,/ bölgemizin sahip olduğu potansiyeli hayata 

geçirebilmek için,/ birtakım dilek/ ve beklentilerimiz de 

bulunmaktadır./ Örneğin;/ Hassa ilçemizde yapılan Amanos Tüneli 

Projesi’nin bir an önce hayata geçirilmesi,/ Gümrük Laboratuvarı’nın 

zaman kaybetmeksizin bölgemize kazandırılması/ bölgemize serbest 

bölge kurulması/ Lojistik Köy projesinin hayata geçirilmesi/ ve 

Akdeniz-Karadeniz bölünmüş yol projesinin ivme kazanması gibi 

projelerin/ ülkemize önemli katkılar sağlayacağına inanıyoruz./ Ayrıca 

son dönemde üyelerimiz tarafından gündeme getirilen,/ banka kredi 

sicil affı yasasının çıkarılması konusu da,/ önem verdiğimiz hususların 

başında gelmektedir./ Bu dilek ve beklentilerimizin hayata 

geçirilmesinin ve/ sorunlarımızın çözülmesinin ardından Hatay’ın,/ 

ülkemizin 2023 hedeflerine ulaşmasında/ önemli katkılar 

sağlayacağına inanıyoruz./ 

Sayın Başkanım,/ sözlerime son verirken,/ toplantımızın verimli 

geçmesini diliyor,/ tekrar hoş geldiniz diyor,/ sizlere saygılarımı 

sunuyorum./ 

 


